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Amsterdam - Er moeten vanaf januari, of misschien al eerder, zo'n 
tachtig minderjarige asielzoekers in zes villa's aan de Sloterweg in 
Amsterdam komen te wonen. Buurtbewoners werden een week 
geleden ingelicht en zijn onaangenaam verrast. "Dit is in potentie de 
doodsteek voor een gezond en veilig leefklimaat", stelt een van hen. 

  

© Richard Mouw De villa's waar straks minderjarige asielzoekers worden 
opgevangen. 

Het is een mooie buurt, het einde van de Sloterweg. Vrijstaande huizen. 
Daar leg je in deze stad al snel een miljoen voor neer. In zes stadsvilla's, 
die normaliter voor vakanties en dergelijke aan maximaal twaalf 
personen per stuk worden verhuurd, moeten maximaal tachtig 
asielzoekers tussen de 15 en 18 jaar komen te wonen. Niet zelfstandig, 
maar onder toezicht van een jeugdbeschermingsorganisatie Nidos. Ze 
vallen onder verantwoordelijkheid van het COA. 



De jongeren gaan overdag naar een Amsterdamse school en hebben ook 
na schooltijd begeleide activiteiten, schrijft wethouder Rutger Groot 
Wassink (Opvang) aan buurtbewoners. In principe is de opvang voor een 
jaar, maar dat kan worden verlengd. 

Komst asielzoekers in villawijk Amsterdam 'voldongen feit'  
Buurtbewoner Martin (achternaam bij redactie bekend) woont 
tegenover de villa's. De buurt voelt zich overvallen door de gemeente, 
die hen niet heeft meegenomen in deze beslissing. Ze krijgen het 
gepresenteerd als een voldongen feit, vindt Martin. Zodra hij de brief 
kreeg met de mededeling, diende hij een klacht in bij de gemeente 
over dit gebrek aan informatie, overleg en inspraak. 

Andere buren kregen enkele dagen later een iets andere brief. Daarin 
wordt op 2 december wel een bewonersavond aangekondigd waar buren 
kennis kunnen maken met onder andere Nidos en COA. Groot Wassink 
zal daar zelf ook bij zijn. Hier krijgen buurtbewoners onder meer te 
horen waar ze kunnen aankloppen met vragen of klachten, legt een 
woordvoerder van de wethouder uit. Het is ook niet gebruikelijk dat een 
buurt inspraak heeft in de beslissing om ergens asielzoekers te 
huisvesten, vertelt hij. 

'Minister Faber vroeg het'  
"Minister Faber zit in hoge nood en heeft gemeenten gevraagd of zij 
opvangplekken kunnen creëren, en het Amsterdamse college heeft 
besloten een plek te zoeken voor deze groep kinderen", zegt hij. "Het is 
ook een beslissing die bij het college van burgemeester en wethouders 
ligt. Dit ligt niet bij de gemeenteraad. Het is evenmin gebruikelijk dat 
een buurt mag meebeslissen over de vraag óf er opvang op een locatie 
komt." De woordvoerder ontkent met klem dat de bewonersavond pas is 
gepland nadat buren hadden geklaagd over de beslissing om de jonge 
asielzoekers hier te huisvesten. 

"Het is echt niet zo dat wij onze maatschappelijke verantwoordelijkheid 
niet willen nemen. Wij begrijpen ook dat er een gebrek is aan 
opvangplekken", stelt overbuurman Martin, die aangeeft namens zo'n 25 
buurtgenoten te spreken. "Maar we hadden wel eerst een overleg willen 
hebben over wat we kunnen doen als er overlast is, en welke garanties 
er zijn dat deze jongeren inderdaad naar school gaan en daarbuiten ook 



een programma hebben. Nu krijgen we het voor ons gevoel door onze 
strot geduwd." 

Allemaal jonge mannen  
Daarbij gaat het om alleenstaande minderjarige asielzoekers. Martin: 
"De ervaring leert dat dit allemaal jonge mannen zullen zijn. Deze groep 
geeft de grootste kans op overlast, dat blijkt ook uit onderzoeken van 
het COA." Volgens de woordvoerder van de wethouder gaat het om 
kinderen, die leerplichtig zijn. "Ze gaan gewoon naar school en wonen 
in een soort gastgezin. Na school moeten ze hun huiswerk maken en 's 
avonds zijn er ook activiteiten." 

  

© MOUW, RICHARD De Sloterweg leidt van Amsterdam naar het oude dorpje 
Sloten, dat door de stad is opgeslokt. 

Een andere buurman, die niet met zijn naam in De Telegraaf wil, is het 
met Martin eens. "Dit is al het vierde asielzoekerscentrum in een straal 
van een kilometer. Deze buurt verandert in een heel rap tempo. Daar 
maken wij ons zorgen over", voegt hij toe. "Het is helemaal niet zo dat 
wij iets tegen asielzoekers hebben, integendeel. Maar waarom meteen 
tachtig? Plaats er nou eerst eens twintig en kijk dan hoe het gaat. Dan 
zijn er hier genoeg buren die hen willen helpen. Maar nu voelen we ons 
overvallen", vertelt hij. „Dit is een gemengde wijk. Maar hier staan de 



trams bij wijze van spreken nog na te smeulen. Dit kunnen we er nu 
niet bij hebben." 

'Verwerpelijke rijkaards'  
De buurtbewoners vermoeden dat Groot Wassink de asielzoekers expres 
in deze duurdere wijk van Amsterdam Nieuw-West heeft gepland. 
"Omdat dit een straat is, met overwegend vrijstaande woningen van een 
miljoen plus, waarvan men vanuit linkse hoek zou kunnen denken, daar 
wonen verwerpelijke rijkaards, net als in Bloemendaal, laten we die 
even laten zien wie in Amsterdam de baas is", stellen zij. Zelf benadrukt 
hij overigens absoluut geen miljonair te zijn, maar zijn leven lang in de 
zorg te hebben gewerkt en zijn huis zelf te hebben opgebouwd. "En zo 
zijn er wel meer. We zijn niet allemaal grootverdieners." 

Wat de opvang in de vijf stadsvilla's kost, kan de woordvoerder van 
Groot Wassink niet zeggen. "Dat is echt een vraag voor het COA." De 
woordvoerder van het COA wil deze informatie echter absoluut niet 
delen. "Dat hindert ons in de onderhandelingen met particuliere 
eigenaren van potentiële opvangplekken, dat begrijpt u vast." De villa's 
zijn momenteel nog te huren. De goedkoopste villa, waar maximaal 
twaalf personen kunnen verblijven, kost een kleine duizend euro per 
nacht. De duurste ruim 1300 euro. 


